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Interpelláció

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 .
(II. 24.) OGY határozat 121 . §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani a
Pénzügyminisztériumot vezető miniszterhez

„Mikor kíván a Kormányzat gátat szabni a bankszektor profitéhségének? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint ismeretes, elképesztő ütemben nő a magyarországi bankszektor nyeresége, már 2018 els ő
negyedévében 160 milliárd forint adózás utáni eredményt könyvelhettek el a hazai bankok .
Viszonyításként, a tavalyi év során 694 milliárd forint adózás utáni nyereséget ért el a
bankszektor, mely brutális mértékű rekordnyereséget, akár még túl is teljesíthetik a 2018-as
esztendőben .

Egyértelműen kirajzolódik, hogy az Orbán-kormány gazdaságpolitikájának
kedvezményezettjei a hazai bankok, a bankszektor profitéhségének nemhogy akadályozója a z
Orbán-kormány, hanem egyenesen támogatója .

Orbán Viktor korábban még arról beszélt, hogy a bankokat komolyabb mértékben be kell vonn i
a közteherviselésbe, ennek ellenére, a bankszektor elszámoltatására csak az óriásplakátoko n
került sor a Fidesz kormányzása kezdetén. Újabb és újabb rekordnyereségre vonatkozó adatok
is alátámasztják, hogy Orbán Viktor és a Kormányzat ellentételesen cselekszik . Míg
kommunikációs szinten a bankok komoly megadóztatásáról beszélt Orbán Viktor és Varg a
Mihály nemzetgazdasági miniszter, addig a néhány éve a Kormányzat a bankadó mértékét, a
2010-ben hatályos, 50 milliárd forint feletti mérlegfőösszeggel rendelkező bankok esetébe n
használatos 0,5 százalékos kulcsot 0,21 százalékra, több mint a felére csökkentette, illetve a
hitelintézeti járadékot teljes mértékben eltörölte . Továbbá a Kormányzat tervezi a hitelintézetek
különadójának eltörlését is . A tranzakciós és egyéb díjak áthárítását az Fidesz-kormányzat ne m
akadályozta meg, így szabadrablást biztosítva a bankszektor számára, a magyar emberek é s
vállalkozások kárára.



Felháborítónak tartjuk, hogy amíg családok ezrei küzdenek továbbra is a devizaadósságaikkal .
Hamarosan a kilakoltatási moratórium lejártát követ őn ezrek kerülhetnek utcára, betegek ezre i
szembesülnek nap mint nap az összeomlás szélén álló egészségügyi ellátórendszerrel, diákok
és tanárok küzdenek a forráshiányos oktatási rendszerb ől adódó problémákkal, magyar
honfitársaink tízezrei élnek a létminimum alatt, százezrek tartoznak a súlyosan depriválta k
közé, százezrek dolgoznak külföldön, vállalkozások ezrei küzdenek az őket sújtó terhekkel ,
addig a Fidesz-kormány továbbra is a bankok és a bankárok zsebét tömi száz milliárdokkal .

Nem vitatjuk, hogy a mikro és makroszintű gazdasági fejlődéshez szükség van egy stabil és a
kormányzati gazdaságpolitikát támogató bankszektorra, de ennek biztosítása, nem a magya r
emberek és a hazai vállalkozások kizsákmányolásán keresztül vezet az út .

Kérdezem Miniszter úr, hogy mikor fejezik be a bankszektor kedvezményezését, s vonják b e
valóban az arányos közteherviselésbe a bankokat, illetve mikor szüntetik meg a tranzakciós ad ó
és egyéb díjak lakossági és vállalati átháríthatóságának lehet őségét?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2018. június 20 .

Tisztelettel,
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